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EFSA TSE-BSE Çalışma Grubu Toplantısı’na 13-14 Ekim 2022’de çevrimiçi olarak katılım 

sağlanmıştır. Toplantı hibrit olarak gerçekleştirilmiş, bazı ülkeler Parma’da fiziksel olarak, 

bazıları da çevrimiçi katılım sağlamıştır. Türkiye olarak, bu yıl ilk defa yapılan numune sayıları 

EFSA ile paylaşılmış ve yıllık rapora girmemiz sağlanmıştır.  

İlk sunum olarak yaban hayatı veteriner hekimi ve CWD epidemiyologu Michael W 

Miller (dış konuşmacı), Kuzey Amerika'daki CWD'nin durumuna ilişkin bir güncelleme, Kuzey 

Amerika'da hastalıkla mücadele konusundaki uzun deneyimden alınan dersler ve benimsenen 

potansiyel yönetim stratejileri ile ilgili sunum yapmıştır.  Kuzey Amerika ve Avrupa'daki 

durumların yanı sıra nihai tavsiyelerde de bulunmuştur. 

Norveç Veteriner Enstitüsü'nden veteriner patoloğu Sylvie Benestad, yalnızca 

Norveç'te değil, aynı zamanda İsveç ve Finlandiya'da da Avrupa'da CWD suşlarının 

karakterizasyonuna ilişkin en son kanıtları sundu. En son sonuçlardan bazılarını, özellikle de şu 

anda Avrupa'da dolaşan TSE ajanının çoklu suşlarının varlığına dair ortaya çıkan kanıtları 

gösterdi. Özellikle, Norveç geyiklerini etkileyen CWD prion suşlarının Kuzey Amerika'da 

bulunanlardan farklı olduğunu gösteren, Norveç CWD'sinin deney farelerinde bulaşma 

çalışması da sunuldu.  

Toplantıda ayrıca bir de anket düzenlenmiştir. Katılımcıların yarısı, Avrupa'da TSE 

hastalıklarının azalmasına rağmen birçok yönün hala tam olarak anlaşılmadığını, araştırma ve 

risk değerlendirme çabalarını güçlendirmemiz gerektiğini düşünürken, %40'ı düşüşe rağmen, 

mevcut araştırma düzeyi ve risk değerlendirme çabalarının devam etmesi gerektiğini 

belirtmiştir. Katılımcıların yaklaşık %55'i şu anda Avrupa'da halkın TSE'nin insanlar için riski 

konusunda çok az bilinç düzeyine sahip olduğuna inanmaktadır ve yaklaşık %25'i genç 

kuşakların TSE hakkında hiçbir şey bilmediklerini ve daha yaşlı kuşakların artık riskleri 

unuttuklarını veya algılamadıklarını düşünmektedir. Katılımcıların çoğu CWD'nin endişe 

edilecek bir sorun olmadığını düşünmektedir. 



 

 


